
P R O T O K Ó Ł  Nr IX/2011 
z obrad XII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 30 września 2011 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XII Sesję Rady 
Gminy i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni. Obrady trwały do godz. 14:00. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego:  Marcin Buliński i Wacław Jabłoński (lista załącznik nr 2) 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa  ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- Prezes zakładu usług Komunalnych Leszek Moczadło 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 
- mieszkaniec wsi Lekarty Pan Zygfryd Sulej 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Zapytania i wnioski. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania  

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333 N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na 
odcinku od km 9+500 do km 14+127” 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie  ustalenia sieci oddziałów     
    przedszkolnych  i zespołów wychowania przedszkolnego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2011r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/45/03 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 9 września 2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom we 
wsi Bratian. 
12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem obrad wybrano radnego Michała Szwechowicza. 
 
Ad 3 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował dodatkowy punkt do porządku obrad jako 11:  
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/45/03 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 9 września 2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom we 
wsi Bratian. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 4 
Przed sprawozdaniem Wójta, Przewodniczący Rady poprosił Prezesa Zakładu Usług 
Komunalnych o zabranie głosu. 
 
Pan Leszek Moczadło poinformował, Ŝe Zakład Usług Komunalnych w okresie od 1 
października 2011r. do 30 kwietnia 2012r. będzie odbierał popiół z posesji, według 
ustalonego harmonogramu. Koszt wywozu 0,42 zł. za 1 kg. Sytuacja została wymuszona 
tym, Ŝe w poprzednim okresie grzewczym często dochodziło do samozapłonu w 
samochodach – śmieciarkach. 
 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres 1 – 
30.09.2011r.: 

 
01.09.2011  
� Uczestniczył w inauguracji roku szkolnego w Zespole Szkół im. Jana Pawła II w 

Jamielniku. 
� Przeprowadził rozmowę telefoniczną z Panem Badziongowskim Dyrektorem PKP Oddział 

Gospodarowania Nieruchomościami w Olsztynie w sprawie ustalenia terminu przekazania 
terenu po torowisku. Ustalono, iŜ nastąpi to pod koniec bieŜącego roku. 

05.09.2011  
� Uczestniczył w szkoleniu z instrukcji kancelaryjnej, które zorganizowaliśmy dla 

pracowników Urzędu i jednostek podległych. 
06.09.2011  
� Spotkał się z właścicielem nieruchomości, na której znajduje się młyn w Bratianie. W 

wyniku rozmów ustalono, Ŝe gmina dokona wyceny mostu, przez który przechodzi droga 
gminna oraz drogi wewnętrznej o numerze 254/23 (ulica Młyńska). W miarę posiadanych 
moŜliwości finansowych dojdzie do wykupienia mostu i drogi.  

07.09.2011  
� Przewodniczył Zgromadzeniu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.  Jednym z tematów 

posiedzenia było utworzenie Centrum Edukacji Ekologicznej. Podjęto działania 
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zmierzające do wspólnego ogłoszenia przetargu na konserwację boisk wielofunkcyjnych 
„Orlik”. 

11.09.2011  
� Odbyły się doŜynki gminno-parafialne w Bratianie. Tytułem „Najlepszy rolnik” zostali 

wyróŜnieni: 
o W kategorii Gospodarstwo Rolne do 20 ha zwycięŜył Pan Czesław Kirzeniewski z 

Pustek, kolejne miejsca zajęli Pan Zdzisław Giziewski z Lekart oraz Pan Adam Koc z 
Tylic. 

o W kategorii Gospodarstwo Rolne powyŜej 20 ha wygrał Pan Piotr Karbowski z 
Radomna, kolejne miejsca zajęli Pan Zdzisław Makowski z Lekart oraz Pan Karol 
Jakubowski z Bratiana.  

o Za wkład w rozwój rolnictwa w gminie Nowe Miasto Lubawskie wyróŜnieni zostali: 
Justyna Sobiesiak Kierownik ARiMR w Nowym Mieście Lubawskim oraz Stanisław 
Koziorzemski Prezes PHU Perkoz Sp. z o.o. z Brodnicy. 

12-22.09.2011  
� Wójt uczestniczył w szesnastu zebraniach wiejskich, których głównym punktem obrad 

było przyjęcie zadań do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2012 roku. 
 15.09.2011  
� Uczestniczył w posiedzeniu Rady Wierzycieli w postępowaniu upadłościowym firmy 

„HUMDREX”, 
� Spotkał się z przedstawicielką firmy „MAXIMUS BROKER” w sprawie zorganizowania 

przetargu na ubezpieczenie majątku gminy.  
19.09.2011  
� W imieniu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej wręczył Medale za Długoletnie PoŜycie 

MałŜeńskie Państwu Zalewskim z Pacółtowa. 
� Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami organizacji pozarządowych działających na 

terenie gminy.  
21.09.2011  
� Uczestniczył w spotkaniu w sprawie realizacji programu budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków w gminie Nowe Miasto Lubawskie. Trwa przyjmowanie wniosków. 
Do chwili obecnej do projektu zamierza przystąpić 34 gospodarstw. 

22.09.2011  
� Uczestniczył w szkoleniu zorganizowanym przez Naczelnika Urzędu Skarbowego 

dotyczącym zagadnień związanych z moŜliwością poprawy skuteczności postępowań 
egzekucyjnych prowadzonych na rzecz jednostek samorządu terytorialnego. 

� Przewodniczył obradom Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego ZOSP RP w Nowym 
Mieście Lubawskim. 

27.09.2011  
� Wspólnie z radcą prawnym Urzędu uczestniczyli w spotkaniu z rolnikami oszukanymi 

przez firmy skupujące Ŝywiec wieprzowy. Jest to powaŜny problem dotykający coraz 
większej liczby rolników w naszej gminie. Szukamy rozwiązań by uchronić rolników przed 
tego typu nieuczciwymi transakcjami handlowymi.  

� Spotkał się z mieszkańcem Gwiździn w celu zawarcia nowej umowy najmu mieszkania 
komunalnego 

� Odbyło się zebranie wiejskie w Tylicach, na którym przeprowadzono konsultacje 
społeczne na temat miejsca pod budowę parkingu.  

28.09.2011 – 29.09.2011 
� Uczestniczył w szkoleniu zorganizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

30.09.2011  
� Ogłosiliśmy postępowanie na wybór wykonawcy nadzoru inwestorskiego kanalizacji w 

Bratianie. 
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� ZłoŜony został wniosek o dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013, inwestycji 
polegającej na zmianie ogrzewania w Szkole im. Rodu Działyńskich w Bratianie z 
elektrycznego na tzw. „pompy ciepła”. 

 
W wyniku prowadzonej akcji pomocy dla Pana Kaffki z Radomna poprzez Urząd Gminy:  

o zebrano około 2 t zboŜa, 40 pęków siana, słomę, ziemniaki. Mieszkańcy wciąŜ 
deklarują pomoc w postaci zbóŜ, siana i słomy. 

o Zgłosiła się równieŜ firma z Bartoszyc posiadająca duŜe ilości materiału siewnego i 
paszy zaoferowała duŜy transport dla P. Kaffki, 

o Pomoc w przygotowaniu dokumentacji technicznej do odbudowy budynku 
gospodarczego, 

o Skierowaliśmy pismo z prośbą o pomoc do Caritas. Caritas przekazał 10 ton cementu i 
oferuje dalszą pomoc, 

o Na wniosek Wójta, Wojewoda powołał komisję do spraw oszacowania szkód w 
gospodarstwie Pana Kaffki. 

 
W okresie od 01.09.2011 – 30.09.2011 r. wykonano następujące prace drogowe: 

o Załatano dziury i wyrównano drogi gruntowe w Kaczku, 
o Wyrównano drogi gruntowe w Skarlinie, 
o Załatano dziury w drodze gminnej nad jeziorem w Radomnie, 
o Załatano dziury i wycięto zakrzaczenia na drodze gminnej przy Domu Dziecka w 

Pacółtowie, 
o Wyrównano drogę gminną Gryźliny–Lekarty,  
o Wyrównano drogę gminną w Chroślu, 
o Utwardzono drogę gminną nad jeziorem w Radomnie (całkowity koszt transportu 

tłucznia pokryli zainteresowani mieszkańcy), 
o Utwardzono odcinek drogę na cmentarz w Jamielniku, 
o Wyrównano drogę Radomno – Smolniki, która na czas remontu wiaduktu kolejowego 

pełni funkcję objazdu do Iławy. 
o Wyrównano drogę Nawra-Mikołajki w granicach gminy. 
 

Trwają prace związane ze złoŜeniem wniosku o dofinansowanie ze środków Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych (tzw. „schetynówki”) budowy drogi Jamielnik – 
Gryźliny. 
 

Zakończone zostały postępowania przetargowe na wybór wykonawców: 
o Dokumentacja projektowa oraz studium wykonalności dla zadania „Zastosowanie 

odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji systemu grzewczego 
Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratanie, 

o Transport tłucznia na drogę gminną w miejscowości Radomno: odcinek 1) przy 
jeziorze nr działki 157/44, 158/1, 158/6; odcinek 2) droga gminna 179 w kierunku Pana 
Jadanowskiego, 

o Wykonanie bramy wjazdowej oraz dwóch przęseł ogrodzeniowych wraz ze słupkami 
stalowymi we wsi Nawra (na działce nr 10/1), 

o Remontu świetlicy wiejskiej w miejscowości Kaczek, 
o Budowa kanalizacji sanitarnej tłoczno-grawitacyjnej z przepompowniami P1 i P2 oraz 

przyłączami we wsi Bratian, 
o Przygotowanie i dostarczenie gorących posiłków dla uczniów Zespołu Szkół im. Jana 

Pawła II w Jamielniku, 
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W ramach kolejnych tur zbiórki „u źródła” zgromadzono następujące ilości odpadów 
komunalnych:  

o W lipcu zebrano 375 worków (plastik i papier), 
o W sierpniu - 1130 worków (plastik i papier),  
o W sierpniu -  377 worków (szkło), 
o We wrześniu - 631 worków ( szkło). 

 
W wyniku prowadzonej zbiórki odpadów poprodukcyjnych od rolników w miejscowości 
Bratian zebrano 600 kg. Pozostałe miejscowości uzgadniają terminy odbioru.  

W okresie od 1 września do chwili obecnej przyjęto 230 wniosków w sprawie zwrotu podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, 

 
Wystąpiliśmy z wnioskami o dokonanie poprawek wykonanych robót budowlanych: 

o W świetlicy w Tylicach w sprawie zmiany klimatyzatorów, ugięcia konstrukcji dachu, 
wentylacji nawiewnej sali oraz braku drabinki włazowej na dach, 

o  O zwrot kosztów związanych z opróŜnianiem nieszczelnego szamba przy Szkole w 
Radomnie, 

o W sprawie przeciekającego dachu w Szkole Podstawowej w Gwiździnach. 
 

Opracowaliśmy dokumentację projektową dotyczącą zmiany sposobu uŜytkowania jednego z 
pomieszczeń szkoły w Bratianie z klubu sportowego na klasę przedszkolną, 
 
Wójt poinformował, Ŝe gmina Nowe Miasto Lubawskie przystąpiła do ogólnopolskiej kampanii 
edukacyjnej „Pozory mylą, dowód nie” prowadzonej przez Związek Pracodawców Przemysłu 
Piwowarskiego Browary Polskie we współpracy z Komendą Główną Policji. Komunikat 
przewodni tej akcji to „Reaguj, gdy niepełnoletni kupuje alkohol”. Celem podejmowanych 
działań jest ograniczenie sprzedaŜy alkoholu małoletnim oraz przeciwdziałanie spoŜywaniu 
alkoholu w tej grupie wiekowej. Kampania ma takŜe zwrócić uwagę sprzedawców i świadków 
sprzedaŜy w sklepach, Ŝe dorosły wygląd kupującego nie oznacza jego pełnoletniości, która 
upowaŜnia do zakupu napojów alkoholowych i w efekcie – ograniczyć sprzedaŜ alkoholu 
osobom poniŜej 18 roku Ŝycia. W ramach tej kampanii odbędzie się dystrybucja m.in. 
plakatów zwracających uwagę na problem sprzedaŜy alkoholu małoletnim, ulotek 
edukacyjnych dla sprzedawców oraz informatorów „Alkohol i nieletni” dla rodziców 
gimnazjalistów. W ramach tej kampanii planowane jest równieŜ szkolenie dla właścicieli i 
sprzedawców napojów alkoholowych, 
 
Rozpoczęliśmy przyjmowanie wniosków o przyznanie świadczeń rodzinnych (od listopada 
zaczyna się nowy okres zasiłkowy). Do chwili obecnej mieszkańcy złoŜyli około 800 
wniosków.  
 
Gmina otrzymała pismo z firmy Global dotyczące rozpoczęcia badań sejsmicznych 
prowadzących do ustalenia moŜliwości pozyskania z terenu naszej gminy gazu łupkowego. 
Planowany termin rozpoczęcia działań przypada na 1 listopada 2011, a zakończenia na 
dzień 31 marca 2012 roku.  
 
Gmina otrzymała z PKP propozycję dzierŜawy dworca w Jamielniku po kosztach utrzymania. 
Biorąc jednak pod uwagę koszty związane z koniecznością doprowadzenia budynku do 
stanu uŜywalności oraz środki finansowe związane z utrzymaniem czystości na dworcu i 
zabezpieczeniem go w porze nocnej  przed dostępem osób niepowołanych stwierdziliśmy, Ŝe 
na chwilę obecną nie stać gminy na ponoszenie dodatkowych kosztów. 
 



 6 

W okresie od 31 sierpnia br. Wójt wydał następujące zarządzenia: 
- 31.08.2011r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót  
w świetlicy wiejskiej w Lekartach, 
- 01.09.2011r. w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania zamówień publicznych w 
Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 01.09.2011r. w sprawie zmiany „Polityki Bezpieczeństwa „ i „Instrukcji zarządzania 
systemem informatycznym słuŜącym do przetwarzania danych osobowych”, 
- 06.09.2011r. w sprawie zmiany budŜetu na rok 2011, 
07.09.2011r.: 
- w sprawie zmiany szczegółowego sposobu przeprowadzania słuŜby przygotowawczej i 
organizowania egzaminu kończącego tę słuŜbę w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej, 
- w sprawie zmiany Zarządzenia Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie w sprawie powołania 
stałej komisji przetargowej, przyjęcia regulaminu prac komisji przetargowej, 
14.09.2011r.: 
- w sprawie  upowaŜnienia pracownika Urzędu Gminy do sporządzania aktów 
pełnomocnictwa do głosowania w wyborach do  Sejmu i do Senatu, 
- w sprawie zmiany szczegółowego sposobu przeprowadzania słuŜby przygotowawczej i 
organizowania egzaminu kończącego tę słuŜbę w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie , 
19.09.2011r.: 
- w sprawie powołania Obwodowych Komisji Wyborczych, dla przeprowadzenia wyborów do 
Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011r., 
- w sprawie powołania Jednostki Realizującej Projekt (JRP), 
27.09.2011r. w sprawie upowaŜnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej.  
 
 
Ad 5 
Zapytania i wnioski: 
 
Radna Mirosława Granica  zapytała, kiedy formalnie zostaną wszczęte prace związane z 
nadaniem nazw ulicom w Jamielniku.  
Poza tym radna poprosiła o bliŜsze informacje na temat Centrum Edukacji Ekologicznej.  
Zapytała czy akcja „Pozory Mylą” obejmuje kwestię kupowania alkoholu nieletnim przez 
osoby niewiele starsze mające niedawno ukończone 18 lat.  
 
Radny Roman Brzeski  zapytał dlaczego wykupywany jest most w Bratianie i dlaczego 
wymieniane jest ogrzewanie w szkole Bratianie. Czy w trudnej sytuacji finansowej Gminy jest 
to konieczne.  
 
Radny Michał Szwechowicz , w imieniu mieszkańców zapytał czy oświetlenie ul. Długiej  
Sosnowej i Cichej w Bratianie będzie w tej kadencji Wójta.  
Poprosił o bliŜsze informacje na temat przerobienia sali LZS na salę przedszkolną w szkole. 
Czy zakupiony dla klubu sprzęt „Atlas” moŜna zabrać ze szkoły.  
 
Radny Stefan Ławicki  poinformował o swoim uczestnictwie na posiedzeniu Komisji 
Bezpieczeństwa w Radzie Powiatu Nowomiejskiego. Obecni byli przedstawiciele straŜy, 
Sanepid, policji. Omawiano między innymi sprawy zabezpieczenia ujęć wody i stwierdzono, 
Ŝe we wszystkich gminach oprócz miasta jest niewystarczające, poza ogrodzeniem nie ma 
nic. Na co zwrócili uwagę obecni na spotkaniu. Drugim problemem omawianym był transport 
dzieci do szkoły. Jak powiedział przedstawiciel Starostwa ta kwestia nie spełnia Ŝadnych 
wymogów  określonych w przepisach. DowoŜenie dzieci do szkół nie jest zorganizowane 
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profesjonalnie. Gminie Nowe Miasto Lubawskie zarzucono, Ŝe przetarg na dowoŜenie dzieci 
zorganizowano w ostatnim tygodniu sierpnia. Prośba była taka, aby zwrócić uwagę równieŜ 
na wielkość placu manewrowego dla autobusów. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – wnioskowała o sprzątanie z jezdni piasku po zimie.  
Poparła wniosek Pani Granicy w sprawie prac nad nadaniem nazw ulicom w Jamielniku. 
Poinformowała, Ŝe mieszkańcy są bardzo zainteresowani sprawą.  
W sprawie sprzedaŜy alkoholu, proponowała, aby oprócz innych wywieszek na temat 
sprzedaŜy alkoholu, w sklepie umieścić równieŜ „nie kupuj alkoholu nieletnim”. Sprzedawcy 
pytają o wiek sprzedając alkohol osobom wyglądającym bardzo młodo.  
Wnioskowała o zainstalowanie 1 lampy  w Gryźlinach przy drodze wiodącej do Radomna. 
Jest tam tylko 1 posesja, ale jest bardzo ciemno.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  ponowił prośbę do Wójta o wykonanie wjazdu na posesję do 
Pana Sasinowskiego.  
Radny wnioskował równieŜ o przeznaczenie budynku starej szkoły w Radomnie na cele 
mieszkalne.  
 
Sołtys wsi Radomno  wnioskował o włączanie oświetlenia ulicznego o godz. 5:00 oraz o 
zainstalowanie jeszcze jednego lustra przy wyjeździe z bocznej drogi. Jest k/Pana 
Cyglickiego w kierunku Iławy, a brakuje przy wjeździe na drogę w kierunku Radomna.  
 
Radna Bo Ŝena Hoppe  przekazała wniosek z zebrania wiejskiego w Gwiździnach w sprawie 
przekształcenia drogi Krzemieniewo-Gwiździny w drogę powiatową. Droga ta łączy dwie 
Gminy. Drogą dowoŜone są dzieci do szkoły. Być moŜe powiat ma większe moŜliwości 
pozyskania środków i przy współpracy Gminy Kurzętnik i Nowe Miasto Lubawskie udałoby 
się szybciej wybudować.   
Wnioskowała, aby worki na szkło były grubsze, bo pękają. Mieszkańcy są bardzo zadowoleni 
z segregacji.   
 
Pan Zygfryd Sulej  wnioskował o zorganizowanie pomocy prawnej dla rolników w zakresie 
roszczeń wobec energetyki za słupy energetyczne usytuowane na polach oraz o doradztwo 
w zakresie budowy elektrowni wiatrowych.  
 
Ad 6 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania rozwoju sportu przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Pani Katarzyna Wałdowska poinformowała, Ŝe w uchwale z 31 sierpnia br. w sprawie 
finansowania sportu, Regionalna Izba Obrachunkowa zakwestionowała zapis w § 3 ust. 2 pkt 
7, który brzmiał: „obsługę księgową prowadzonej statutowo działalności sportowej słuŜącej 
realizacji celu publicznego, o której mowa w § 1ust. 2 uchwały”, dlatego proponuje się 
wykreślenie tego punktu z uchwały.  
Radna Mirosława Granica zapytała, czy Rada musi zastosować się do sugestii RIO. 
 
Pani Wałdowska odpowiedziała, Ŝe w przeciwnym wypadku RIO w drodze nadzoru uchyli 
uchwałę. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XII/57/2011 w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie okre ślenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gmin ę Nowe 
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Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4.  
   
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania  
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333 N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na 
odcinku od km 9+500 do km 14+127” 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe poprzednia uchwała w tej sprawie z dnia 30 sierpnia 
br. została uchylona przez Regionalną Izbę Obrachunkową dlatego, Ŝe w uchwale wskazane 
było, iŜ Gmina „udziela wsparcia z budŜetu na rok 2012”, którego jeszcze nie ma. 
 
Radca prawny poinformował, Ŝe w obecnym projekcie uchwały wpisana jest deklaracja.  
Problem polega na tym, Ŝe są specyficzne wymogi programu, który realizuje dofinansowanie 
budowy dróg, a ustawa o finansach publicznych teŜ określa inne zasady. Inwestycja będzie 
realizowana  w 2012 roku, kwota teŜ będzie wydatkowana w przyszłym roku. BudŜetu na 
przyszły rok nie ma, dlatego wpisany jest ogólny zapis. Jest to deklaracja Rady.  
RIO stoi na stanowisku, Ŝe Rada nie moŜe czynić wydatków na przyszły rok, bo nie ma 
budŜetu, ale uchwała jest niezbędna do wniosku który składa powiat.  
 
Wójt wyjaśnił sprawę kwoty. W poprzedniej uchwale było 100.000 zł., obecnie jest 170.000 
zł. Rada Powiatu podjęła podobną uchwałę na mocy, której będzie współfinansować budowę 
drogi gminnej w tej samej kwocie, na którą Gmina będzie składała wniosek do Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Poinformował, Ŝe za partnerstwo otrzymuje się 
dodatkowe punkty przy ocenie wniosku.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XII/58/2011 w sprawie wspólnej realizacji 
z Powiatem Nowomiejskim zadania  „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333 N Iława – 
Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+ 500 do km 14+127” 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
   
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie  ustalenia sieci oddziałów     
przedszkolnych  i zespołów wychowania przedszkolnego. 
Projekt stanowi załącznik nr 6. 
Pani Krystyna Danielewska poinformowała, Ŝe zmiana polega na tym, Ŝe zajęcia w 
oddziałach wychowania przedszkolnego mogą odbywać się od poniedziałku do soboty 
włącznie. Zmiana dotyczy wszystkich szkół na terenie Gminy. W projekcie określona została 
równieŜ większa liczba godzin w zaleŜności od ilości dzieci. Zajęcia prowadzone są w 
wymiarze 12 godzin tygodniowo  tj. 3 godziny dziennie przez 4 dni, w projekcie umoŜliwia się 
prowadzenie zajęć w soboty i 2-3 dni w pozostałe dni robocze w tygodniu według Ŝyczenia 
rodziców. Dotychczasowa uchwała pozwalała na zajęcia od poniedziałku do piątku. Zmianę 
tę proponuje się na wniosek rodziców z Gwiździn.   
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała czy dotyczy to „0” i 5-latków. 
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe nie, wyłącznie zespołów wychowania przedszkolnego. 
Zajęcia moŜna rozłoŜyć wg Ŝyczenia rodziców. 
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Radna Barbara Grzywacz zapytała, jak będzie rozwiązana sprawa ogrzewania szkoły w  
soboty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski, jeŜeli ta uchwała pozwoli na zajęcia w soboty 
w pozostałych szkołach równieŜ, to jest problem ogrzewania we wszystkich szkołach, bo nie 
wszędzie moŜna regulować na poszczególne sale lekcyjne.  
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe regulować moŜna tylko w szkole w Gwiździnach. Wtedy 
tylko ta jedna klasa miałaby wyŜszą temperaturę. W tej szkole zajęcia odbywałyby się w 
sobotę 5 godz. oraz pozostałe godziny podzielone na czwartek i piątek. W piśmie, które 
wpłynęło rodzice motywują tym, Ŝe dowoŜenie dziecka na 3 godziny i odbieranie zabiera im 
duŜo czasu.   
 
Radna Barbara Grzywacz poinformowała, Ŝe w Jamielniku teŜ były sygnały, Ŝe 3 godziny to 
zdąŜą wrócić do domu i muszą wracać, ale nikt nie pomyślał, aby tak zorganizować zajęcia. 
Być moŜe w Gwiździnach rzeczywiście mają daleko do szkoły i jest to problem, ale Ŝeby 
później nie było takich sytuacji we wszystkich szkołach.  
 
Radny Roman Brzeski zapytał, czy to jest w porządku wprowadzać dla jednej szkoły, a 
problem moŜe być we pozostałych. 
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe rodzice z tej szkoły wystąpili z wnioskiem, ale zmiana 
dotyczyłaby całej gminy, w zaleŜności od dyrektorów i nauczycieli. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał jak będzie rozwiązana sprawa obsługi szkoły, otwarcie i 
zamknięcie budynku, sprzątanie.  
 
Pani Danielewska odpowiedziała, ze musi zapewnić dyrekcja.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy nie obawia się Pani, Ŝe rodzice w pozostałych szkołach 
teŜ będą chcieli takiego rozwiązania. Jak tłumaczyć, Ŝe w Gwiździnach moŜna, a innych 
miejscowościach nie.   
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe taka moŜliwość będzie we wszystkich szkołach, tylko 
pociągnie za sobą koszty.  
 
Radna Barbara Grzywacz stwierdziła, Ŝe to moŜe być podobnie jak z korzystaniem z sal 
gimnastycznych po południu. Niestety pociąga to za sobą określone skutki i problemy ze 
sprzątaniem i zamykaniem obiektu oraz rozwiązaniem czasu pracy tych osób. Dlatego w 
Jamielniku korzystający z sali dostosowują się do propozycji dyrektora, aby nie naraŜać 
szkoły na dodatkowe koszty. MoŜe zdarzyć się, Ŝe w innych szkołach teŜ rodzice będą chcieli 
prowadzić dzieci w soboty. Wtedy na sobotę trzeba zatrudnić sprzątaczkę. 
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe układ godzin moŜe być inny, ale wyłącznie w dni 
robocze, bez soboty.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe na jednym z posiedzeń Komisji Oświaty mowa była, 
aby pobierać opłaty za pobyt dzieci na zajęciach przedszkolnych. Czy rodzice ponoszą 
koszty.  
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe była to propozycja 50,- zł. miesięcznie, później 30,- zł.  
To jest opłata dobrowolna.  Wychowanie przedszkolne to zadanie własne Gminy i nie mamy 
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prawa zmuszać rodziców do opłat. W Radomnie rodzice sprzeciwili się płaceniu. Nie 
wiadomo, czy wpłacają, bo to jest pierwszy miesiąc. Takiego sygnału nie było w innych szkół, 
ale np. zdecydowali, Ŝe będą płacić jedną opłatę na konto komitetu rodzicielskiego i to będzie 
tylko dla zespołu.  
 
Przewodniczący Rady - zmusić nie moŜna, ale czy Gminę stać na umoŜliwienie nauki w 
soboty. 
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe rodzice byli u Pana Wójta na rozmowie, napisali pismo i 
ten projekt uchwały jest odpowiedzią na nie.  
 
Wójt poinformował, Ŝe tak jak wspomniała pani Dyrektor, wpłynął wniosek rodziców z 
Gwiździn, których dzieci uczęszczają do zespołu wychowania przedszkolnego o to, aby 
zajęcia odbywały się w soboty. Wniosek został przychylnie zaopiniowany przez Panią 
Dyrektor Szkoły. Zgodziła się równieŜ nauczycielka. Właściwie to nie generuje Ŝadnych 
kosztów, poza tym co zauwaŜyła radna Pani Barbara Grzywacz, koszty ogrzewania przez 5 
godzin. Poza tym moŜe być problem z rozliczeniem czasu pracy nauczyciela. Trzeba 
zastanowić się czy przyjąć uchwałę. Chcemy oszczędzać nie na nauczaniu, ale na kosztach 
eksploatacyjnych.   
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe akurat w Gwiździnach koszty wzrosną niewiele, bo 
moŜna ogrzewać jedną salę, ale w pozostałych nie moŜna. 
 
Wójt stwierdził, Ŝe zawsze moŜna wymagać, aby ta moŜliwość nie generowała kosztów. 
MoŜna by zaakceptować, o ile szkoła zorganizuje bez zwiększania kosztów.  
 
Radna BoŜena Hoppe – czy szkoły w soboty i niedziele nie są ogrzewane. 
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe koszty obsługi i nauczyciela będą większe, aniŜeli 
ogrzewania.  
 
Pani Danielewska poinformowała, Ŝe ogrzewanie w poszczególnych klasach moŜna 
regulować w Gwiździnach i Bratianie, pozostałych nie. W soboty i niedziele jest 
oszczędnościowy program ogrzewania.  
 
Radny Stefan Ławicki zapytał, co rodzice chcieli osiągnąć  prowadząc dzieci na zajęcia w 
soboty. Zrozumiałym byłoby, gdyby chcieli więcej godzin w dni robocze, bo większość 
pracuje, ale w soboty, rodzice nie pracują i to dziecko im przeszkadza.  
 
Radna BoŜena Hoppe wyjaśniła, Ŝe zajęcia w tygodniu odbywają się w godzinach 
popołudniowych. Nie ma moŜliwości we wcześniejszych godzinach. W soboty 
przyprowadzaliby na 5 godzin.   
 
Radna Barbara Grzywacz zwróciła uwagę, Ŝe dla nauczyciela sobota jest dniem ustawowo 
wolnym od pracy i zapłacenie za ten dzień to zupełnie inne relacje finansowe.  Co w tej 
sytuacji. 
 
Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe nauczycielka wyraziła zgodę, w zamian za 1 dzień 
wolny w tygodniu.  
 
Radny Roman Brzeski zaproponował, aby Komisja rozpatrzyła sprawę. 
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Przewodniczący Rady uwaŜa, Ŝe pod względem finansowym decyzję powinien podjąć Pan 
Wójt i Pani Skarbnik.  
 
Wójt odpowie na posiedzeniu Komisji Oświaty. 
 
Radca prawny wyjaśnił, Ŝe w obecnej sytuacji Rada moŜe zdjąć uchwałę z porządku obrad 
lub w głosowaniu odrzucić uchwałę.  Zmienić porządek obrad moŜna w kaŜdym momencie 
Sesji. Wymaga to tylko bezwzględnej większości. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zdjęciem uchwały z porządku obrad. 
 
W głosowaniu 14 radnych opowiedziało się za zdjęciem uchwały z porządku obrad. 
W glosowaniu udział brało 14 radnych.  
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe na poprzedniej Sesji Pan Wójt omówił sprawę. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Gminy w głosowaniu, 13 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i przy 1 
głosie wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę nr XII/59/2011 w sprawie powołania 
Skarbnika Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na 2011r. 
 
Zmiany omówiła Pani Ewa ŚpiŜewska: 
a) załącznik nr 1 – dochody: 
- zwiększenie dotacji na składki na ubezpieczenie zdrowotne o 5.623 zł., 
- zwiększenie dotacji na zasiłki stałe o 40.000 zł., 
- zmniejszenie dotacji na wyposaŜenie świetlic o 35.684 zł.,  
b) załącznik nr 2 wydatki: 
- zwiększenie o 830 zł. na utrzymanie przepompowni w Mszanowie, 
- w dziale rolnictwo utworzenie nowego paragrafu (wynagrodzenia bezosobowe) opłacenie 
orkiestry na doŜynki – 420 zł. oraz zakup materiałów na doŜynki zwiększenie o 582 zł., 
- gospodarka komunalna i mieszkaniowa: wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie o 7.161 
zł., związane z wykonaniem planów zagospodarowania przestrzennego, zmniejszenie na 
zakup usług remontowych o 7.161 zł., zakup pozostałych usług zwiększenie o 12.000 zł. na 
opłacenie za opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego, zmniejszenie o 7.000 
zł. na zakupy inwestycyjne (zakup gruntów na poszerzenie dróg gminnych),  
- administracja publiczna: wynagrodzenia pracowników – zwiększenie o 27.168 zł. , w 
związku z odprawami pracowników,  zmniejszenie składek na ubezpieczenie społeczne o 
16.000 zł.  składki na fundusz pracy zmniejszenie o 7.000 zł.,  delegacje – zmniejszenie o 
5.000 zł. , róŜne opłaty i składki zwiększenie o 8.497 zł., (opłata do związku Gmin Ziemi 
Nowomiejskiej), zwiększenie wydatków o 4.300 zł. na zakupy inwestycyjne -zakup komputera 
do punktu informacyjnego, w związku z przejściem na elektroniczny obieg dokumentów. 
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- ochotnicze straŜe poŜarne: wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie o 1.714 zł. – 
(kierowcy OSP), zakup materiałów i wyposaŜenia - zwiększenie o 3.739 zł. , zakup 
pozostałych usług zwiększenie o 1.5467 zł., róŜne opłaty i składki (ubezpieczenia pojazdów 
straŜackich) – zmniejszenie o 7.000 zł.     
- oświata – przesunięcia między paragrafami, 
- inne formy wychowania przedszkolnego: zwiększenie o 21.300 zł. na opłatę za dzieci z 
terenu Gminy uczęszczające do przedszkola w Nowym Mieście Lubawskim.  
- dowoŜenie dzieci: po przetargu zmniejszenie o 20.000 zł. , 
- obsługa ekonomiczna szkół: zakup materiałów i wyposaŜenia – zmniejszenie o 7.000 zł. , 
zakup pozostałych usług – zmniejszenie o 4.000 zł., opłata za korzystanie z usług telefonii 
stacjonarnej – zmniejszenie o 750 zł.  
- dokształcanie nauczycieli – przesunięcia między paragrafami, 
- stołówki szkolne – przesunięcia między paragrafami, 
- pozostała działalność – zmniejszenie o 1.000 zł.  
- pomoc społeczna – przesunięcia między paragrafami: świadczenia społeczne zwiększenie 
o 2.732,47 zł. wynagrodzenia pracowników zmniejszenie o 6.014,26 zł., dodatkowe 
wynagrodzenia roczne zmniejszenie o 859,56 zł., składki na fundusz pracy zmniejszenie o 
900 zł. , zakup materiałów zwiększenie o 876,32 zł. , zakup pozostałych usług zwiększenie o 
859,56 zł., delegacje i podróŜe krajowe zmniejszenie o 274,67 zł. odpis na zakładowy 
fundusz świadczeń socjalnych zwiększenie o 3.281, 79 zł. , szkolenie pracowników 
zwiększenie o 298,35 zł.  
- składki na ubezpieczenia zdrowotne i zasiłki stałe zwiększenie o kwotę dotacji,  
- ośrodek pomocy społecznej : wynagrodzenia pracowników zmniejszenie o 3.600 zł., 
wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie o 3.600 zł. (zastępstwa pracowników 
przebywających na urlopach macierzyńskich), 
-  pozostała działalność (doŜywianie): zmniejszenie o 1.510,44 zł. (wkład własny Gminy na 
doŜywianie) i zwiększenie o tę kwotę na zakup materiałów i wyposaŜenia (wyposaŜenie 
stołówki w Bratianie), 
- pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej: przesunięcia po zakończeniu realizacji 
projektu, 
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska: oświetlenie ulic - zmniejszenie o 28.000 zł.  
zwiększenie o 20.036 zł. na konserwację oświetlenia i wykonanie dodatkowego oświetlenia,  
- świetlice: wydatki zmniejszenie o 26.482 zł. w tym; zakup materiałów i wyposaŜenia o 3.500 
zł., zakup materiałów i wyposaŜenia (ze środków unijnych)  o 12.982 zł. i o 5.678 zł. , 
natomiast zwiększenie na zakup energii zwiększenie o 5.678 zł., wydatki z budŜetu Gminy na 
inwestycje zmniejszenie o 10.000,24 zł.  
- obiekty sportowe (dotyczy boiska Orlik): zakup materiałów i wyposaŜenia zmniejszenie o 
5.000 zł., zakup energii zmniejszenie o 12.035 zł. i zakup pozostałych usług zmniejszenie o 
3.000 zł.  
- załączniki: nr 3, 3a i 4 odzwierciedlają zmiany w wydatkach na inwestycje, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski  zapytał o wydatki w administracji publicznej, 
zwiększenie na składki o 8.497 zł., czy dotyczy centrum edukacji ekologicznej. 
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe jest to składka na rzecz Lokalnej Grupy Działania. Gmina jest 
członkiem i jest zobowiązana płacić składki w wysokości 1 zł. od 1 mieszkańca. 
 
Przewodniczący Rady- z róŜnych usług zostały zdjęte środki w kwocie 21.300 zł., aby 
dofinansować pobyt dzieci w przedszkolu w Nowym Mieście Lubawskim, zapytał, czy jest 
jeszcze z czego zdejmować w szkołach.   
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Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe obecnie w przedszkolu „Pod wierzbą” w Nowym Mieście 
Lubawskim jest 7 dzieci z terenu Gminy, do tej pory było 3-4 dzieci. Nie było innej moŜliwości 
pozyskania środków.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe w budŜecie teŜ nie ma środków. JeŜeli chcemy zwiększać wydatki, to 
musimy planować większy kredyt. W tej chwili analizujemy, gdzie są oszczędności, aby 
uzupełnić tam, gdzie oszczędzić nie dało się.  W skali roku Gmina spłaca 1,5 mln zł. odsetek.  
W październiku trzeba będzie zastanowić się nad kredytem.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe nie ma innej moŜliwości albo zaciągamy kredyt, albo szukamy 
oszczędności.  Za pobyt dzieci z terenu Gminy w przedszkolach na terenie miasta Gmina 
musi dopłacić. 
 
Radny Roman Brzeski – jeŜeli szukamy oszczędności, to dlaczego w  § 4010 - 6.000 zł.  
oszczędności na wynagrodzeniach przeniesiono na umowy zlecenia. Czy Pani Dyrektor 
zrobiła tak, bo miała pieniądze. UwaŜa, Ŝe oszczędność mogła pozostać, a obowiązki moŜna 
było rozdzielić pracownikom. Czy pracownicy są tak obciąŜeni, Ŝe więcej nie mogą wykonać. 
W poprzednich latach moŜna było rozdzielić obowiązki. Czy przeszkadza jakaś dyrektywa 
Unii Europejskiej, czy zarządzenie Wójta. 
 
Pani Dyrektor GOPS wyjaśniła, Ŝe jeŜeli jest to moŜliwe obowiązki są dzielone. Przejęcie 
obowiązków pracownika socjalnego, regulują przepisy ustawy o pomocy społecznej, na 2 tys. 
mieszkańców musi być zatrudniony 1 pracownik socjalny. Nie ma pracownika, którego 
zakres obowiązków byłby zawęŜony. Zakres zadań w GOPS coraz bardziej rozszerza się. 
KaŜde stanowisko jest wielofunkcyjne. Te zmiany zostały podyktowane tym, Ŝe mieliśmy 
zatrudnionego pracownika na staŜ, obowiązki zostały rozdzielone. Niewielka zmiana 3.000 zł. 
wynika ze wzrostu zadań w ramach usług opiekuńczych, wydawanie Ŝywności i innych. 
Zapewniła, Ŝe Ośrodek czyni oszczędności w ramach moŜliwości.  
 
Radny Roman Brzeski odpowiedział, Ŝe nie wierzy dlatego, Ŝe dokonał analizy przez kilka lat. 
MoŜna było zaoszczędzić, to nic, Ŝe tylko 3.000 zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, aby radny Brzeski skonkretyzował zarzuty 
mówiąc, Ŝe nie wierzy. 
 
Radny Brzeski wycofał słowa, Ŝe nie wierzy, ale pozostałej wypowiedzi nie, bo jest 
zorientowany w poprzednich latach.  
 
Dyrektor GOPS wyjaśniła, Ŝe nie ma osób zbędnie zatrudnionych. NiemoŜliwe jest 
powierzenie dodatkowych obowiązków pracownikowi na dłuŜszy okres np. 1 roku, jak było w 
sytuacji zwolnień lekarskich pracownic w ciąŜy i macierzyńskiego. MoŜna, ale na krótki okres. 
Poza tym osoby te muszą posiadać odpowiednie kwalifikacje. KaŜdy pracownik socjalny 
oprócz pracy w terenie, ma dodatkowe obowiązki, np. rozliczanie Gminnego Funduszu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, dodatki mieszkaniowe, Zespół 
Interdyscyplinarny.  
 
Wójt wyraził zrozumienie dla słów radnego Brzeskiego o nakłady finansowe na Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej. Obejmując stanowisko Wójta, dokonał analizy i stwierdził, Ŝe 
koszt utrzymania naszego GOPS jest wyŜszy, aniŜeli w Biskupcu czy Kurzętniku. Podjął 
decyzję o odebraniu środków na utworzenie kolejnego etatu w Ośrodku. Zapewnił, Ŝe na 
bieŜąco kontroluje zatrudnienie. Aktualny stan zatrudnienia jest konieczny.  
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Przewodniczący Rady przedstawił wniosek, aby w budŜecie na przyszły rok przesunięć było 
jak najmniej. Nie jesteśmy zadowoleni z tego, Ŝe mamy przegłosować coś, co jest 
koniecznością. Wtedy nie ma moŜliwości dyskusji nad zmianami. 
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe niektóre wydatki wynikają z nieoczekiwanych zdarzeń np. 
zgłaszanych na Sesjach. 
Poinformowała, Ŝe projekt budŜetu na przyszły rok przygotowuje Wójt. Wnioski do budŜetu 
ma prawo składać kaŜdy radny, co nie oznacza, Ŝe Wójt musi je uwzględnić.  
 
Wójt stwierdził, Ŝe po omówieniu projektu zmian praz Panią Skarbnik moŜna dyskutować, nie 
jest tak, Ŝe nie dyskutujemy nad zmianami i nikt jej nie ogranicza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XII/60/2011 zmieniaj ącą 
uchwał ę nr IV/15/11 z dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uc hwalenia bud Ŝetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2011 r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 10 minutową. 
Po przerwie. 
 
 Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/45/03 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 9 września 2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom we 
wsi Bratian. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w związku z podjęciem tej uchwały na ul. 
Grunwaldzkiej będzie 1 zmiana adresu, ale dokonana na wniosek zainteresowanego. W 
pozostałych przypadkach uwzględnione zostały zmiany powstałe w wyniku nowej zabudowy 
od 2003 roku. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XII/61/2011 w sprawie 
zmiany uchwały Nr IX/45/03 Rady Gminy Nowe Miasto L ubawskie z/s w  Mszanowie z 
dnia 9 wrze śnia 2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Br atian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
- Pani Mirosławie Granicy w sprawie wszczęcia procedury nadania nazw ulicom w Jamielniku 
odpowiedział, Ŝe niezwłocznie po wpłynięciu uchwały zebrania wiejskiego i wniosku sołtysa. 
- w sprawie Centrum Informacji Ekologicznej poinformował, Ŝe sprawę pilotuje Związek Gmin 
Ziemi Nowomiejskiej. Poprzez ośrodek moŜna będzie ubiegać się o środki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska m.in. na edukację ekologiczną. Ostatecznym beneficjentem 
będą szkoły i instytucje. 
- w sprawie akcji dotyczącej profilaktyki alkoholowej i odpowiedzialności dorosłych, którzy 
kupują alkohol nieletnim, Wójt odpowiedział, Ŝe ponoszą odpowiedzialność karną, o ile taki 
przypadek zostanie udowodniony. O udzielenie odpowiedzi Pan Wójt poprosił Panią 
Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.   
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Pani Iwona Zielińska poinformowała, Ŝe ideą kampanii jest uczulenie społeczeństwa na 
sprzedaŜ  alkoholu nieletnim. Nie są to tylko plakaty, a takŜe kontrole sklepów pod kątem na 
ile sprzedawcy mają odruch proszenia kupujących o dowód osobisty. Odbędą się szkolenia 
dla sprzedawców. W szkołach podczas wywiadówek będą pogadanki z rodzicami. Odbędą 
się równieŜ pogadanki z uczniami klas VI szkół podstawowych i w gimnazjach. Ta kampania 
ma na celu równieŜ sprawdzenie, na ile inna osoba przebywająca w sklepie reaguje na 
nieprawidłowości sprzedaŜy alkoholu.  
 
Wójt kontynuował odpowiedzi: 
- radnemu Romanowi Brzeskiemu w sprawie wykupu mostu w Bratianie. Wójt odpowiedział, 
Ŝe most znajduje się w pasie drogi gminnej, jest własnością prywatną. Gmina moŜe płacić 
czynsz dzierŜawny właścicielowi za uŜytkowanie, wniosek taki juŜ wpłynął, ale właściwym 
rozwiązaniem będzie nabycie na własność Gminy. Aktualnie została zlecona wycena.  
 
Radny Przemysław Kotewicz proponował, aby w umowie kupna zastrzec, Ŝe nie ma prawa 
Ŝądać odszkodowania za dotychczasowe uŜytkowanie.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe podobnych sytuacji, Ŝe drogi są własnością prywatną na 
terenie Gminy jest więcej.  
 
Wójt poinformuje o warunkach nabycia mostu. 
  
W sprawie zmiany systemu grzewczego w szkole w Bratianie, Wójt odpowiedział, Ŝe Gmina 
ubiega się o dofinansowanie unijne na jego modernizację, wynosi ono 80%. Modernizuje się 
dlatego, Ŝe obecne jest bardzo drogie, w roku 2010 kosztowało ponad 140.000 zł.  
 
Radnemu Michałowi Szwechowiczowi w sprawie terminu realizacji oświetlenia ulicy Długiej, 
Sosnowej i Cichej w Bratianie, Wójt odpowiedział, Ŝe wiadomym jest, iŜ ul. Cicha ma 
nieuregulowaną sprawę własności. Będzie rozwaŜane przy konstrukcji budŜetu na przyszły 
rok.  
W sprawie przekształcenia na przedszkole sali, z której korzystał klub w szkole odpowiedział, 
Ŝe z taką prośbą wystąpiła Pani Dyrektor. W sprawie sprzętu Atlas, Wójt udzieli odpowiedzi 
później.   
 
Pani Danielewska wyjaśniła, Ŝe faktyczne przekształcenie nastąpiło wcześniej, teraz 
nastąpiło formalne. Sprzęt  Atlas jest zabezpieczony w sali korekcyjnej. 
 
Radny Michał Szwechowicz zapytał, czy klub moŜe zabrać Atlas.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝeby klub wystąpił z wnioskiem o przekazanie ze wskazaniem, gdzie 
będzie umieszczony. 
 
W sprawie zabezpieczenia ujęć wody, Wójt odpowiedział, Ŝe rzeczywiście nie ma 
właściwego zabezpieczenia, ale jest to związane z kosztami. Sprawę rozwaŜy na Komisji. 
W sprawie transportu dzieci do szkół. Pierwszy przetarg został uniewaŜniony dlatego, Ŝe 
oferty przewyŜszały kwotę, która była zabezpieczona w budŜecie na ten cel. 
Przeprowadzono drugi przetarg i udało się uzyskać niŜszą kwotę. Zaoszczędzono 40.000 zł. 
Termin przetargu na pewno nie był zbyt późny. Ocenić moŜna, czy przetarg został właściwie 
przeprowadzony.  
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Pani Danielewska odpowiedziała, Ŝe nieprawdą  jest, Ŝe zbyt późno. Do tej pory na kaŜdą 
trasę było oddzielne zapytanie ofertowe. Wójt zdecydował o rozpisaniu przetargu, który 
został ogłoszony 18 lipca.  Wynik znany był 27 lipca. NajniŜsza oferta wynosiła 237.599 zł.  
Gmina miała zabezpieczone w budŜecie 160.000 zł. i przetarg został uniewaŜniony. 
Zdecydowaliśmy o przetargu na zakup biletów, bo znacznie taniej. Ogłoszony został 9 
sierpnia, 17 sierpnia był znany wynik i okazało się, Ŝe kwota oferowana wynosi niecałe 
120.000 zł.  
 
Radny Stefan Ławicki poinformował, Ŝe na posiedzeniu stwierdzono, Ŝe w ostatnim tygodniu 
sierpnia odbywał się przetarg. 
 
Pan Marcin Buliński wyjaśnił, Ŝe na pewno nie chodziło o ogłoszenie pierwszego przetargu 
na trasy. Wtedy Wydział Komunikacji w Starostwie nie ma nic do takiego rozwiązania. Drugi 
przetarg ogłoszony 9 sierpnia na bilety, wtedy Wydział Komunikacji musi zaakceptować 
trasy, przystanki, oznaczenia. Prawdopodobnie ten okres był zbyt krótki dla weryfikacji.  
 
Dalej Wójt odpowiedział radnej Barbarze Grzywacz w sprawie zbierania pozimowego piasku 
z dróg. W Gminie jest 95 % dróg gruntowych, Gminy dotyczy tylko w 5%.  Większy problem 
jest na drogach powiatowych, najbardziej to widać w Lekartach, Pacółtowie, Mszanowie.  W 
Mszanowie powiat sprzątnął. W pozostałych nie wiadomo, ale jest to związane z finansami. 
PrzekaŜemy wniosek do powiatu.  
 
Radny Marcin Buliński poinformował, Ŝe wszystkie wnioski dotyczące powiatu będzie 
przekazywał.  
 
W sprawie załoŜenia lamp na drodze Gryźliny – Radomno. Sprawa była juŜ rozpatrywana. 
Problemem jest to, Ŝe słupy energetyczne są niekorzystnie zlokalizowane co uniemoŜliwia 
montowanie na nich lamp.  W tej sytuacji zachodzi konieczność stawiania nowych, co jest  
znacznym wydatkiem. Wójt ma na uwadze sprawę, rozwaŜy przy konstrukcji budŜetu.  
 
W sprawie wykonania wjazdu na posesję Pana Sasinowskiego, Wójt zlecił wykonanie 
zadania Panu Oelbergowi, ale natłok prac spowodował, Ŝe nie zostało od razu wykonane.  
Postara się w październiku wykonać. 
 
W sprawie starego budynku po szkole w Radomnie Wójt odpowiedział, Ŝe jest 
zainteresowany moŜliwością adaptacji na mieszkania, prosił o złoŜenie wniosku.   
 
Sołtysowi wsi Radomno w sprawie wcześniejszego włączania oświetlenia Wójt odpowiedział, 
Ŝe skonsultuje na Komisjach. Na niedawno odbytych zebraniach wiejskich mieszkańcy 
wnioskowali o włączanie oświetlenia w godzinach rannych. Natomiast jest aprobata 
społeczna co do wyłączania oświetlenia w godzinach od 24:00 do 4:00 .  
W sprawie lustra przy wyjeździe od Pana Cyglickiego odpowiedział, Ŝe dotyczy drogi 
powiatowej i przekaŜe do Starostwa. 
 
Radna BoŜenie Hoppe przekazała wniosek z zebrania wiejskiego w Gwiździnach, dotyczący 
przekazania do Starostwa drogi Gwiździny – Krzemieniewo. Na zebraniu obecny był równieŜ 
Wicestarosta. Wójt przychyla się do wniosku. Ta droga w pełni wpisuje się w charakterystykę 
drogi powiatowej. Łączy dwie gminy. Powiat ma więcej moŜliwości pozyskania środków na 
budowę nowych dróg, aniŜeli gmina. Z tych względów wydaje się zasadne złoŜenie wniosku 
o włączenie tej drogi do kategorii dróg powiatowych.  
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Wicestarosta Marcin Buliński potwierdził uczestnictwo w zebraniu w Gwiździnach. Biorąc pod 
uwagę sytuację finansową powiatu, Rada Powiatu nie zdecyduje się na przejęcie tej drogi, bo 
generuje to za sobą koszty. W sytuacji przejęcia przez powiat, mieszkańcy oczekiwaliby, aby 
ta droga została realizowana. Nie zgodził się, Ŝe powiat ma więcej moŜliwości pozyskania 
środków zewnętrznych. Gmina podobnie jak powiat moŜe składać wnioski do Rządowego 
Programu Budowy Dróg, jak i do Regionalnego Programu Operacyjnego. MoŜliwości są 
bardzo podobne. W ostatnim konkursie powiat mógł składać wnioski tylko na drogi gruntowe.  
Nie wiadomo jakie będą warunki finansowania w nowym okresie programowania.   
 
Na kolejne zapytanie radnej w sprawie mocniejszych worków na szkło Wójt odpowiedział, Ŝe 
rzeczywiście jest to problem. Organizując przetarg korzystaliśmy z wzorców gmin, które 
realizują zbiórkę w oparciu o te worki, ale praktyka pokazała co innego. Przy organizacji 
kolejnego przetargu Gmina zadba, aby te worki były grubsze. 
 
Panu Zygfrydowi Sulejowi w sprawie wsparcia Urzędu w zakresie pomocy prawnej dla 
rolników, którzy pertraktują z firmami  w sprawie lokalizacji wiatraków. Wójt odpowiedział, Ŝe 
Gmina takie wsparcie oferuje poprzez radcę prawnego.  
 
Sołtys wsi Radomno zapytał, czy rolnik moŜe usunąć zakrzaczenia na drodze powiatowej 
Gryźliny- Jamielnik.   
Wnioskował o ograniczenie prędkości za przejazdem kolejowym - ostry zakręt, w związku z 
obecnym objazdem.  
 
Pan Marcin Buliński prosił o bezpośredni kontakt z Zarządem Powiatowym Dróg. 
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o właściwe ustawienie luster w Jamielniku, które 
zostały przesunięte po wypadku.   
 
Sołtys Marek Miecznikowski wnioskował o postawienie lustra  w Chroślu w środku wsi 
wyjeŜdŜając od świetlicy, k/figury. Posadzone tuje zasłaniają widoczność.  
 
Pan Marcin Buliński odpowiedział, Ŝe wniosek przekaŜe Dyrektorowi Zarządu w celu 
rozpoznania. 
 
 
Ad 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                     Przewodniczący Rady Gminy  
Michał Szwechowicz                                                        Roman Biegajski  
 


